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PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 26 august 2021, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 15 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni, Baloga Csilla - sat 
Chilieni, lipsind: Csatlós László, Debreczeni László, Sipos Dóra-Viola, Kádár Imola, Vajna 
László, Zsigmond József. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b 
din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul 
Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 948/2021. Ședința se desfășoară în sala de ședință a 
consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Toth-Birtan Csaba, Vargha Fruzsina viceprimarii 
Municipiului Sfântu Gheorghe, Morar Edith director executiv din cadrul Direcției Juridice și 
Restituirea Proprietăților, înlocuitorul secretarului general al Municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r./lb.m): „Salut membrii 
consiliului local. Suntem prezenți 13, deci ședința este statutară. Salut viceprimarii: Vargha 
Fruzsina și Toth-Birtan Csaba. Eu am emoțiile de rigoare findcă am suferit un accident la 
ochi dar cred că totuși mă voi descurca. (lb.m.): Putem să începem. Ați primit Ordinea de zi, 
și conform acesteia putem să începem ședința. Înainte de a intra în dezbaterea Ordinii de zi, 
doresc să vă supun atenției următoarele: – potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au 
un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt 
obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema 
respectivă. Sunt astfel de situații? Nu sunt. Atunci aș continua. Vă rog să aprobați procesul 
verbal al ședinței ordinare din data de 29 iulie. 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Vă rog să aprobați procesul verbal al ședinței extraordinare din data de 4 august.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Vă rog să aprobați procesul verbal al ședinței extraordinare din data de 12 august.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Putem să trecem la Ordinea de zi. Aș dori să vă întreb dacă aveți observații, 
propuneri în legătură cu Ordinea de zi?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Domnule președinte de 
ședință. Eu aș mai avea propuneri pentru suplimentarea Ordinii de zi. Un punct referitor la 
alocarea unei sume de bani în favoarea Bisericii Evanghelice Lutherane din Municipiul 
Sfântu Gheorghe. Un alt proiect de hotărâre, care se referă la modificarea bugetului de 
venituri şi cheltuieli al SEPSI REKREATÍV SA Sfântu Gheorghe pe anul 2021. Cu un 
proiect de hotărâre, care ar modifica schema de ajutor de minimis multianuală pentru 
stimularea investițiilor în cadrul IMM-urilor instalate în parcul industrial cartierul Câmpul 
Frumos, municipiul Sfântu Gheorghe, județul Covasna, aprobată prin HCL nr. 235/2021. Cu 



un punct, care se referă la modificarea HCL nr. 199/2020 privind aprobarea proiectului 
”Eficientizarea sistemului de iluminat public pe unele străzi din Municipiul Sfântu Gheorghe, 
conform Programului privind sprijinirea eficienţei energetice şi a gestionării inteligente a 
energiei în infrastructura de iluminat public”. Și un punct, care se referă la aprobarea 
procedurii de furnizare a serviciilor electronice și de comunicare a actelor administrativ 
fiscale prin mijloace electronice de transmitere la distanță. Mulțumesc.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mă scuzați, dar și eu aș dori să 
propun un punct, care se referă la modificarea HCL nr. 333/2020 privind desemnarea 
reprezentanţilor Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în consiliile de 
administraţie ale instituţiilor de învăţământ preuniversitar din Municipiul Sfântu Gheorghe, 
cu modificările ulterioare.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m): „Supun la vot.” 
 Doamna MORAR EDITH, înlocuitorul secretarului general al Municipiului Sfântu 
Gheorghe (lb.r.): „Citesc eu în locul d-lui președinte de ședință punctele diverse. D1 - 
alocarea unei sume de bani în favoarea Bisericii Evanghelice Lutherane din Municipiul 
Sfântu Gheorghe. Cine este pentru. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Punctul D2 - modificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI REKREATÍV 
SA Sfântu Gheorghe pe anul 2021.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Punctul D3 - modificarea HCL nr. 333/2020 privind desemnarea reprezentanţilor 
Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în consiliile de administraţie ale 
instituţiilor de învăţământ preuniversitar din Municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările 
ulterioare.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Punctul D4 - modificarea schemei de ajutor de minimis multianuală pentru 
stimularea investițiilor în cadrul IMM-urilor instalate în parcul industrial cartierul Câmpul 
Frumos, municipiul Sfântu Gheorghe, județul Covasna, aprobată prin HCL nr. 235/2021.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Punctul D5 - modificarea HCL nr. 199/2020 privind aprobarea proiectului 
”Eficientizarea sistemului de iluminat public pe unele străzi din Municipiul Sfântu Gheorghe, 
conform Programului privind sprijinirea eficienţei energetice şi a gestionării inteligente a 
energiei în infrastructura de iluminat public”. 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Punctul D6 - proiect de hotărâre privind aprobarea procedurii de furnizare a 
serviciilor electronice și de comunicare a actelor administrativ fiscale prin mijloace 
electronice de transmitere la distanță.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m): „Acum să votăm 
întreaga ordine de zi?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Acum trecem la dezbaterea proiectelor de hotărâri. Primul punct a fost avizat de 
către comisiile I și V.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2021. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Rectificarea bugetului local 
are în vedere următoarele capitole: veniturile au crescut cu suma de 8.000.000 lei, din 



materialul anexă se vede din care capitole de venituri a rezultat această creștere. La capitolul 
învățământ sunt renunțări într-o măsură mai mică și câteva lucruri în plus, care acum ar trebui 
incluse în buget, la solicitarea instituțiilor de învățământ. În cazul acesta mai mari linii 
bugetare sunt: amenajarea unui teren de sport în școala Váradi József, amenajarea unui teren 
de sport de gazon artificial, care costă 261.510 de lei. La Liceul Teoretic Székely Mikó un 
proiect tehnic+lucrări -Reabilitarea clădirii principale, clădire internat și clădire veche (fosta 
tipografie "Jókai"), care costă 1.900.000 lei. Sunt unele cazuri când renunțăm la un buget 
destul de mare, de exemplu la Centrul de Excelență se vor diminua cheltuielile de personal cu 
suma de 194.240 lei. Pentru Casa de Cultură Kónya Ádám am dori să majorăm alocația cu 
suma de 720.000 lei, iar la Teatrul Tamási Áron este propusă o majorare de 800.000 lei. În 
Parcul Elisabeta am dori să amenajăm un parc fitness nou, în valoare de 132.000 lei. 
Figurează o sumă de 120.000 lei pentru majorarea cheltuielilor Direcției de Asistență Socială. 
Se modifică mai multe capitole de investiții și majorăm cu 894.480 lei capitolul protecția 
mediului, și cu 400.000 lei majorăm cheltuielile pentru repararea și întreținerea drumurilor și 
trotuarelor. Alocăm suma de 500.000 lei pentru construire sens giratoriu conform PUZ. 
Alocăm suma de 550.000 lei pentru finanțarea activității de transport local de călători prin 
curse regulate cu autobuze, conform Contractului de delegare a gestiunii serviciului, încheiat 
între Municipiului Sfântu Gheorghe și Multitrans SA. Avem o propunere de modificare față 
de materialul prezentat. Colegiul Național Mihai Viteazul a solicitat o sumă de 11.700 lei, cu 
care am dori să finanțăm mutarea unui cazan. Nu s-a reușit includerea pe lista de investiții 
cumpărarea unui cazan nou, și astfel cu mutarea cazanului putem rezolva încălzirea școlii în 
această iarnă, pe care o dorim să finanțăm din fondul de rezervă. Mulțumesc frumos.”  
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r.): „Dacă aveți întrebări, 
completări? Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 278/2021. 

PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind prelungirea duratei unui 
contract de închiriere a unui teren proprietatea privată a municipiului Sfântu Gheorghe, situat 
pe strada Borvíz. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Una din cele 3 locuințe de 
serviciu se va completa cu o suprafață de teren de 151 mp, pe care am dat-o în folosință 
pentru un termen stabilit, și am dori prelungirea acesui teremen până la termenul de 
valabilitate a contractului de închiriere al locuinței de serviciu.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Dacă aveți întrebări, 
completări? Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 279/2021. 
 „Urmează punctul 3, care a fost avizat favorabil de către comsiile I, II și V.” 

PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind prelungirea duratei 
unor contracte de concesiune asupra unor suprafețe destinate extinderii construcțiilor pe 
terenurile alăturate. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de prelungirea 
unui contract de concesiune de 5 mp, trepte, respectiv de 6,5 mp, pe o perioadă de 5 ani, până 
la data de 31 august 2026. Restul clauzelor contractuale rămân neschimbate.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Dacă nu aveți 
întrebări, completări, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 280/2021. 
 „Urmează punctul 4, care a fost avizat favorabil de către comsiile I și V.” 

PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind prelungirea duratei 
contractelor de închiriere pentru spațiile cu destinație de locuințe, situate în Cartierul Câmpul 



Frumos și modificarea prevederilor acestora. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Acest proiect de hotărâre 
reglementează prelungirea a 9 contracte de închiriere asupra unor locuințe din Câmpul 
Frumos.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 281/2021. 
 „Urmează punctul 5, care a fost avizat favorabil de către comsiile I, II și V.” 

PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
directe a unor terenuri proprietate privată a municipiului Sfântu Gheorghe situate pe strada 
Vânătorilor nr. 3. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de vânzarea 
directă a mai multe terenuri: str. Vânătorilor, de un teren de 27 mp, 95 mp și unul de 153 mp. 
Terenurile se află sub clădire, respectiv în jurul clădirii, care clădire se află în proprietatea 
privată, astfel proprietarul are dreptul să cumpere aceste terenuri fără licitație publică. 
Evaluatorul a evaluat la prețul de 11.860 euro, fără TVA.”  
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 282/2021. 
 „Mă scuzați, n-am votat, dar vă rog că consemnați că am votat cu ”da”.  
 PUNCTUL VI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
prin licitație publică deschisă, cu oferte în plicuri sigilate, a unui teren proprietate privată a 
municipiului Sfântu Gheorghe, situat pe str. Gyárfás Győző FN, identificat în CF nr. 27447. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de vânzarea unui 
teren de 281 mp prin licitație publică deschisă, cu oferte în plicuri sigilate pe str. Gyárfás 
Győző. Evaluatorul a evaluat terenul la 2102 euro, fără TVA.”  
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 283/2021. 
 PUNCTUL VII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii în 
folosință gratuită a unui teren situat în strada Dr. Grigore Păltineanu numitului Bartha Csaba, 
în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea unei locuințe 
proprietate personală, republicată, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Vargha 
Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Este vorba 
de un teren din cadrul programului ”Hai acasă!”, pe care l-a aprobat comisia de evaluare 
numitului Bartha Csaba. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Dacă nu sunt 
observații, intervenții, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 284/2021. 

PUNCTUL VIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii 
prin licitație publică deschisă, cu oferte în plicuri sigilate, a unui teren proprietate privată a 
municipiului Sfântu Gheorghe, înscris în CF nr. 39226 Sfântu Gheorghe, situat pe str. 
Gyárfás Győző, în suprafață de 165 mp. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Am dori să închiriem terenul 
pe o perioadă de 25 de ani, iar evaluatorul a stabilit un preț de închiriere la 4,11 euro/lună.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 285/2021. 
 „Urmează punctul 9, care a fost avizat favorabil de către comsiile nr. I, II și V. 

PUNCTUL IX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii 



prin licitație publică deschisă, cu oferte în plicuri sigilate, a unui teren proprietate privată a 
municipiului Sfântu Gheorghe, situat pe str. Gyárfás Győző, înscris în CF nr. 41069 Sfântu 
Gheorghe, în suprafață de 150 mp. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „La fel dorim să închiriem pe 
o perioadă de 25 de ani, evaluatorul a propus un preț de închiriere la 3,74 euro/lună.”  
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 286/2021. 

PUNCTUL X de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării 
directe a bunului imobil proprietatea privată a municipiului Sfântu Gheorghe situat pe 
cartierul Câmpul Frumos nr. 5, bl. 12, ap. 8, către Peligán Rozália. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Chiriașul are dreptul să 
cumpere locuința închiriată. În acest caz este vorba de o locuință cu o suprafață utilă de 20,65 
mp. Evaluatorul a evaluat la 6200 euro, la care se adaugă o cheltuială de 2574 lei pentru 
reparații, care s-a efectuat după evaluare.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 287/2021. 

PUNCTUL XI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
reglementării situației juridice a unor construcții cu destinația de garaje. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Puțin câte puțin schimbăm 
contractele încheiate pentru construcțiile cu destinația de garaje, cu contracte care au un 
conținut nou. În acest caz figurează pe listă un singur contract pentru garaj, iar în cazul a 7 
garaje se schimbă proprietarul garajului și au solicitat prescrierea garajului pe numele noului 
proprietar.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 288/2021. 
 Urmează punctul 12, care a fost avizat favorabil de comisiile I și V. 

PUNCTUL XII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
HCL nr. 9/2020, privind aprobarea constituirii Comisiei de negociere a prețului de achiziție a 
imobilelor de pe piața liberă, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Cu plecarea colegului nostru 
Ambrus Zsombor s-a eliberat un loc în comisia de negociere a prețului de achiziție a 
imobilelor de pe piața liberă. Datorită faptului că Ambrus Zsombor a fost propus și votat în 
această comisie în calitate de președinte a comsiei juridice, cu această ocazie aș și propune pe 
noul președinte al comisiei juridice, pe Zsigmond József, ca să îndeplinească acest rol.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Vă rog să votați, va 
fi vot secret.  

Cu 15 voturi am numit pe Zsigmond József. Vă rog să votați despre punctul 12.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 289/2021. 
 Urmează punctul 13, care a fost avizat favorabil de comisiile II și V. 
 PUNCTUL XIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Planului 
Urbanistic Zonal „Zonă de locuințe”, str. Armata Română, Municipiul Sfântu Gheorghe. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de reparcelarea 
unui teren de 4510 mp, pe cinci parcele pentru a construi locuințe individuale, care va putea 
fi accesat de pe str. Salamon Sombori Sándor și Armata Română.” 



 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt întrebări, 
intervenții? Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 290/2021. 
 Urmează punctul 14, care a fost avizat favorabil de comisiile II și V. 
 PUNCTUL XIV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Avizului 
de oportunitate nr. 8/06.08.2021 pentru întocmirea Planului Urbanistic Zonal „Extindere 
cimitir”, Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pe un teren de 31.500 mp 
dorim să... din păcate nu extinderea, deoarece este un teren care este despărțit de un alt teren 
care încă nu se află în proprietatea noastră, dar este vorba de extinderea cimitirului comun. 
Sunt incluse în acest plan urbanistic zonal: crearea de locuri de înmormântare, realizarea unui 
columbarium, spații de depozitare urne funerare, realizarea unei noi case mortuare, asigurare 
locuri de parcare.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt intervenții? 
Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 291/2021. 
 PUNCTUL XV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Avizului de 
oportunitate nr. 9/06.08.2021 pentru întocmirea Planului Urbanistic Zonal „Zonă Industrială 
și Servicii” str. Sylveszter Lajos, FN, Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Solicitantul dorește să 
realizeze o zonă industrială și servicii, respectiv să construiască o hală pe un teren de 8700 
mp, acesta lucru se aprobă prin acest plan urbanistic zonal.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt intervenții? 
Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 292/2021. 
 PUNCTUL XVI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii 
unui teren situat în municipiul Sfântu Gheorghe, Cartier Câmpul Frumos. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pentru o mai bună 
valorificare a terenului dorim să dezlipim un teren de 14.404 mp pe o parcelă de 13004 mp și 
pe una de 1400.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt opinii? Dacă 
nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 293/2021. 
 Urmează punctul 17, care a fost avizat favorabil de comisiile II și V. 
 PUNCTUL XVII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind actualizarea 
componenţei nominale a Comisiei Tehnice de Amenajare a Teritoriului şi Urbanism 
(CTATU) a municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Datorită faptului că 3 
membrii ai comisiei susmenționate au demisionat, propunem trei noi membri în locul lor. 
Numele vor apărea pe buletinul de vot.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Vom vota cu vot 
secret pe buletinul de vot. Vă rog să votați.  

A fost aprobat cu 15 voturi pentru. Acum vă rog să votați despre punctul 17.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 294/2021. 
 Urmează punctul 18, care a fost avizat favorabil de comisiile I și V. 

PUNCTUL XVIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 



încheierii unui acord de parteneriat între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, Asociația de Dezvoltare Intercomunitară ”Sistem de 
management integrat al Deșeurilor în județul Covasna”, Comuna Bixad, Comuna Ghidfalau, 
Comuna Bodoc și Fundația Comunitară Covasna, în scopul realizării unui sistem de 
monitorizare prin camere video a cursului Râului Olt, în cadrul proiectului ”Oltul cu apele 
curate”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Fundația Comunitară a 
organizat în mai multe rânduri acțiuni de curățare a malului Oltului și acum a înaintat o 
cerere către municipalitate, ca să încercăm să păstrăm această curățenie. În acest lucru se 
implică și Asociația de Dezvoltare Intercomunitară, deoarece în aceste localități, pe anumite 
puncte, pe cheltuiala sa, va instala și funcționa o cameră, acesta este angajamentul ei. 
Localitățile de pe malul Oltului, inclusiv municipiul Sfântu Gheorghe își asumă 
resposabilitățile prescrise de legislație, deci vor amplasa plăcuțe prin care se interzice 
depozitarea deșeurilor pe acele terenuri, și vor monitoriza evenimentele, și dacă se observă 
activități nepotrivite, atunci vor pedepsi conform competențelor. În afară de aceasta și-a mai 
asumat ridicarea a 4 stâlpuri, pe care vor fi amplasate aceste camere. Acest lucru nu apare 
separat în acordul de parteneriat, dar acest lucru a fost stabilit și se poate înțelege general din 
context. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt întrebări, 
observații? Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 295/2021. 
 PUNCTUL XIX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării HCL nr. 192/2021 privind acordarea de cărți/cataloage instituțiilor de învățământ 
preuniversitar de stat în vederea premierii elevilor cu rezultate deosebite. Prezintă: Vargha 
Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. La 
sfârșitul anului școlar de anul trecut municipalitatea a acordat de cărți/cataloage instituțiilor 
de învățământ, și s-a strecurat 3 greșeli în hotărârea consiliului local și am în cazul a trei 
tipuri de cataloage am modificat numărul acestora. Vă rog să votați despre acest lucru. 
Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt întrebări, 
observații? Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 296/2021. 
 PUNCTUL XX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui 
de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: preşedinte de 
şedinţă. 
 (lb.r.): Art. 1: Se alege preşedinte de şedinţă pentru luna septembrie 2021 domnul 
consilier Keresztes László, iar în cazul lipsei acestuia, doamna consilier Kiss-Bartha 
Annamária. Dacă sunteți de acord?” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 297/2021. 

PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de 
bani în favoarea Bisericii Evanghelice Lutherane din Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Din bugetul acordat 
bisericilor, la solicitarea Bisericii Evanghelice am dori să alocăm o sumă de 70.000 lei pentru 
finanțarea lucrărilor de montare a unui ceas pe turla bisericii și efectuarea unor reparații.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 298/2021. 



PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea bugetului 
de venituri şi cheltuieli al SEPSI REKREATÍV SA Sfântu Gheorghe pe anul 2021. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Datorită faptului că 
pandemia covid din fericire a încetinit față de cele prevăzute în planificările financiare ale 
Sepsi Rekreatív SA, firma a realizat astfel un venit în plus în valoare de 456.000 de lei, și 
solicită includerea acestei sume în buget, atât în partea de venituri, cât și în partea de 
cheltuieli.” 
 Doamna MORAR EDITH, înlocuitorul secretarului general al Municipiului Sfântu 
Gheorghe (lb.r.): „Proiectul de hotărâre a fost avizat de comiile nr. I și V.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 299/2021. 
 Doamna MORAR EDITH, înlocuitorul secretarului general al Municipiului Sfântu 
Gheorghe (lb.r.): „La punctul D3 votul va fi secret și acesta a fost avizat de comisiile I, IV și 
V.” 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea HCL nr. 
333/2020 privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe în consiliile de administraţie ale instituţiilor de învăţământ preuniversitar din 
Municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările ulterioare. 
Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În 
consiliul de administrație al Școii Gimnaziale Nicolae Colan, Liceului Teologic Reformat, 
respectiv la Liceul Teoretic Mikes Kelemen, se înlocuiește colegul nostru Ambrus Zsombor. 
Vă rog să votați despre acest lucru cu vot secret. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „A fost votat cu 15 
voturi pentru. Vă mulțumesc pentru încredere. În septembrie nu voi fi șomer. Vă rog să votați 
despre punctul D3.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 300/2021. 

PUNCTUL D4 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea schemei 
de ajutor de minimis multianuală pentru stimularea investițiilor în cadrul IMM-urilor 
instalate în parcul industrial cartierul Câmpul Frumos, municipiul Sfântu Gheorghe, județul 
Covasna, aprobată prin HCL nr. 235/2021. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Am dori să facem două 
modificări în hotărârea aprobată anterior. Prima ar fi faptul că rămas înscrisă data până când 
s-a înfințat firma, care poate beneficia de acest ajutor. Rugăm eliminarea acestei date. 
Totodată nu a fost precizat cursul de schimb valutar utilizat la transformarea în lei a valorii în 
euro a ajutoarelor de minimis. Și aici avem o propunere de modificare. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Dacă nu sunt 
intrevenții, propuneri, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 301/2021. 
 Doamna MORAR EDITH, înlocuitorul secretarului general al Municipiului Sfântu 
Gheorghe (lb.r.): „Proiectul de hotărâre D5 a fost vizat de comiile nr. I și V.” 

PUNCTUL D5 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 
199/2020 privind aprobarea proiectului ”Eficientizarea sistemului de iluminat public pe unele 
străzi din Municipiul Sfântu Gheorghe, conform Programului privind sprijinirea eficienţei 
energetice şi a gestionării inteligente a energiei în infrastructura de iluminat public”. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Proiectul depus la 



Administraţia Fondului pentru Mediu a fost respins pentru că nu i-a plăcut corpurile de 
iluminat din Parcul Elisabeta, astfel a trebuit să-l scoatem din acest proiect, astfel la 233 
locuri vom putea schimba corpurile de iluminat public, la corpuri de iluminat LED cu 
eficienţă energetică ridicată. Tot la aceste 233 de locuri o să putem instala pe corpul de 
iluminat un sistem de dimare/telegestiune. Aici este vorba de iluminatul străzilor 1 
Decembrie 1918, Bisericii, Ciucului, Kőrösi Csoma Sándor, Oltului, P-ța Kálvin, Podețului 
(Șoimului), Șugaș Băi, Libertății, Gróf Mikó Imre, Gyárfás Jenő, Constructorilor, József 
Attila. Conform noului deviz general 681.150,20 lei, adică 77,26% din valoarea cheltuielilor 
va fi asigurată de către Administraţia Fondului pentru Mediu. Iar municipalitatea va contribui 
cu valoarea de 364.384 lei reprezentând achitarea cheltuielilor neeligibile și eligibile, astfel 
valoarea totală a proiectului este de 1.364.384,82 lei, această ultim sumă conținând și TVA, 
celelalte nu. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt intervenții, 
propuneri, dacă nu sunt, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 302/2021. 

PUNCTUL D6 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea procedurii 
de furnizare a serviciilor electronice și de comunicare a actelor administrativ fiscale prin 
mijloace electronice de transmitere la distanță. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Am crezut că d-na înlocuitor 
a d-nei secretar general vrea să mă testeze dacă pot să vă prezint, dacă nu am în față proiectul 
de hotărâre. Voi putea prezenta o foarte scurtă variantă. Este vorba de implementarea unui 
sistem informatic, care permite furnizarea certificatului de atestare fiscală pe cale electronică 
și fără intervenția organului fiscal local. Importanța acestuia este ca notarii publici arondați 
Camerei Notarilor publici Brașov să poată accesa la baza de date al organului fiscal în 
vederea procurării certificatelor de atestare fiscală necesare procedurilor notariale, 
eliminându-se astfel necesitatea deplasării persoanelor beneficiare la sediul organului fiscal 
local. Pe scurt despre acest lucru este vorba. Probabil mai sunt și altele, dar nu am putut să 
mă pregătesc din acest material.  
 Domnul președinte de ședință KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „A fost avizat de 
comisiile I și V. Mulțumim frumos. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 303/2021. 
 „Cu asta am terminat cu Ordinea de zi. (lb.r./lb.m): Vă doresc o zi frumoasă.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost 
adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 28 octombrie 2021. 
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